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BRM.0002.1.2022 

 

Protokół Nr XXXVIII/21 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 stycznia 2022 r. 

 

Nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej w Szydłowcu odbyła się z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) 

W sesji uczestniczyło 14 radnych: radny Marek Cegliński – nieobecny.  

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Agata Pater 

oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

Poinformował zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za pomocą 

urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej jest 

w pełni dobrowolne.  Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę na 

przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Na podstawie 

przepisów o ochronie danych osobowych  informuję, iż: Administratorem danych osobowych 

jest Urząd Miejski w Szydłowcu z siedzibą pl. Rynek Wielki 1, 26-500 Szydłowiec, 

reprezentowany przez Pana Artura Ludwa-Burmistrza Szydłowca; Administrator danych 

powołał Inspektora ochrony danych z którą można się skontaktować pod adresem 

e - mail:iod@szydlowiec.pl Państwa dane osobowe w postaci wizerunku oraz głosu są 

transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, których 

przetwarzanie odbywa się w celu realizacji obowiązków prawnych ciążących na 

administratorze. Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest art. 20 ust. 1b. Ustawy 

z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz art. 6 ust. 1 lit. c) Rozporządzenia 2016/679 

RODO, co oznacza że przetwarzanie danych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku 

prawnego ciążącego na administratorze. Nagrania są udostępniane na stronie podmiotowej UM, 

stronie BIP UM, YouTube. Odbiorcą Państwa danych osobowych mogą być podmioty 

uprawnione na podstawie obowiązujących przepisów prawa, podmioty, które zawarły umowę 

powierzenia przetwarzania danych z Administratorem zgodnie z art. 28 RODO oraz każde inne 

osoby, gdyż nagranie stanowi informację publiczną i są udostępniane pod w/w adresami 

internetowymi. Nagrania zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie 

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane 

posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo 

wniesienia skargi do  organu nadzorczego, tj. Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, 

w przypadku gdy  uzna, że przetwarzanie danych narusza obowiązujące przepisy prawa 

z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk odczytał porządek sesji:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Wystąpienie Dyrektora Delegatury Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Mazowieckiego w Radomiu Pana Dawida Ruszczyka na temat naboru wniosków do 

budżetu obywatelskiego województwa mazowieckiego w 2022 r. 
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3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w klubie „Senior+” 

w Gminie Szydłowiec ; 

2) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022 - 2026; 

3) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminach i miejscu składania deklaracji oraz 

dokumentach potwierdzających dane zawarte w deklaracji; 

4) poboru opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów, terminu płatności dla 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso; 

5) wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu produktami rolnymi lub spożywczymi 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu 

określającego zasady prowadzenia tego handlu; 

6) uznania wniosku Mieszkańca Szydłowca za niezasługujący na uwzględnienie. 

4. Zamknięcie obrad.  

 

Ad 2.  

Wystąpienie Dyrektora Delegatury Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Mazowieckiego w Radomiu Pana Dawida Ruszczyka na temat naboru wniosków do 

budżetu obywatelskiego województwa mazowieckiego w 2022 r. 

Podziękował za możliwość uczestnictwa w obradach sesji i przedstawienia krótkiej informacji. 

Poinformował, że 1 lutego rusza nabór wniosków do Budżetu Obywatelskiego Mazowsza, jest 

to już trzecia edycja. W tej edycji dla subregionu radomskiego jest ponad 2 mln zł plus 5 mln 

zł dla wniosków ogólno wojewódzkich. Zwrócił się z prośbą aby aktywnie włączyć się w ten 

Budżet Obywatelski Mazowsza, radni znają najlepiej swoje najbliższe otoczenie oraz potrzeby 

zwłaszcza, że przez Gminę Szydłowiec przecinają się drogi wojewódzkie, na których można 

by składać wnioski np. o przejścia dla pieszych lub chodniki. Można by składać takie wnioski 

lub bardzo dużo wniosków do projektów ,,miękkich” myślał w tym przypadku o najczęstszych 

dot. organizacji pozarządowych, organizacje festiwali, koncertów itp. szereg możliwości jest 

bardzo duży. Zależy nam aby z tego podregionu radomskiego tych wniosków było dużo, 

oczywiście jako region południowego Mazowsza wyciągnął z tego budżetu jak najwięcej się 

da. To jest oczywiście pierwszy etap ponieważ to dopiero składanie tych wniosków, 

w późniejszym czasie będzie etap głosowania nad wnioskami, które oczywiście się 

zakwalifikują, na pewno wtedy także będzie zwracał się z prośbą, aby aktywizować swoje 

społeczności do tego, aby aktywnie głosować na te projekty. Na dzień dzisiejszy zachęcił do 

kontaktu z Delegaturą Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w Radomiu 

przy ul Kościuszki, jeżeli wystąpią jakieś pytania oczywiście będą na te pytania odpowiadać 

i starać się pomóc. Do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu zostały wysłane wszystkie materiały, 

które dotyczą budżetu obywatelskiego, poprosił o przekazanie radnych RM w Szydłowcu tych 

materiałów. W materiałach tych są numery telefonów bezpośrednio do osób, które się tym 

zajmują w Warszawie, ale także numery kontaktowe do Delegatury, która także będzie wspierać 

w działaniach w miarę możliwości, ale wszystkie niejasności będą wyjaśniane. Nabór rusza 

1 lutego a kończy 20 lutego, ten czas jest krótki, troszkę niefortunny ponieważ łączy się trochę 

z czasem ferii, więc zdaje sobie sprawę, że tak aktywności w tym okresie jest trochę 
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ograniczona, natomiast są to napewno pieniądze, które można wykorzystać do poprawy 

chociażby ten infrastruktury drogowej, przejścia dla pieszych, sygnalizacje świetlne. Uważa, 

że jest to dobra forma do tego aby jako te południowe Mazowsze, którym jesteśmy, aby pokazać 

się z dobrej strony oraz jest to dodatkowy instrument przy wszystkich inwestycjach, które 

województwo organizuje w powiecie szydłowieckim czy mieście Szydłowcu.  W razie jakiś 

pytań jest do dyspozycji.   

 

Przewod. obrad poinformował, że radni otrzymali wszelkie informacje od Delegatury Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w Radomiu, łącznie z pismem przewodnim 

na którym zapisane są wszelkie adresy kontaktowe m. in. drogą telefoniczną i mailowa. Ma 

nadzieję, że radni podejmą pewnie inicjatywy ale to wiadomo w swoich okręgach a także 

mieszkańcy zadecydują o tym. Dodał, że jest jak najbardziej za tym, aby takie inicjatywy 

powstawały ponieważ z tego co pamięta w ubiegłym roku z Gminy Szydłowiec był wniosek 

dotyczący festiwalu ,,Azylu P”. Podkreślił, że jest możliwe aby nasze projekty uzyskały 

akceptacje wiadomo, że związane jest to z głosowaniem, ale są to ciekawe projekty i nie 

powinny mieć z tym problemu, tym bardziej że strona południowego Mazowsza, także została 

objęta takimi inicjatywami.  

 

Dyr. Dawid Ruszczyk dodał, aby bardziej się inspirować takimi pomysłami to w piśmie jest 

także wskazana strona Budżetu Obywatelskiego, tam znajdują się wszystkie wnioski, które były 

składane, które zostały zrealizowane, lub nie zostały zrealizowane ale zostały złożone 

w poprzednich dwóch edycjach.  

 

Wiceprzewodniczący Marek Plewa dopytał, czy wszystkie wnioski, które zostaną złożone 

czy będą głosowane skali województwa mazowieckiego czy będzie to podzielone na jakieś 

podregiony głosowania.  

 

Dyr. Dawid Ruszczyk odpowiedział, że nie, ponieważ na każdy wniosek może zagłosować, 

każdy mieszkaniec województwa mazowieckiego. Przypomniał, że tak jak już wspomniał 

przewodniczący nie trzeba dużo tych głosów, ponieważ występują pewna pula na podregion 

radomski i nie ma znaczenia czy np. z Ostrołęki będzie 200 głosów na dany projekt. Poprzednie 

edycje wskazy, że niektóre projekty były kwestią 100 głosów a nawet mniej i takie projekty 

przechodziły.  

 

Wiceprzewodniczący Marek Plewa zapytał czy ta pula środków na region radomski będzie 

wykorzystana wyłącznie tylko w regionie dawnego województwa radomskiego i kto może na 

to głosować.  

 

Dyr. Dawid Ruszczyk stwierdził, że 2 mln 600 tyś zł jest przeznaczone na ten region radomski 

oraz 5 mln zł na całe Mazowsze. Projekt o którym wspomniał przewodniczy np. festiwalu może 

być projektem ogólno wojewódzkim, bo może z niego skorzystać każdy mieszkaniec 

województwa mazowieckiego. Tak naprawdę można złożyć tych projektów znacznie więcej. 

Może Gmina skorzystać także z tych 5 mln zł ale projekt musi mieć charakter ogólno 

wojewódzki.  



4 
 

 

Ad 3 pkt 1.  

Dyrektor MOPS Krzysztof Kisiel przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w klubie „Senior+” w Gminie 

Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Celem uchwały jest ustalenie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia jakim jest Klub „Senior+” w Gminie 

Szydłowiec. Na podstawie art. 97 ust. 5 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej 

rada gminy jest upoważniona do ustalenia w drodze uchwały, w zakresie zadań własnych, 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia. Opłata za 

uczestnictwo w zajęciach klubu obejmuje korzystanie z miejsca pobytu oraz usługi tam 

świadczone. Zgodnie z uchwałą nr 191 Rady Ministrów z dnia 21 grudnia 2020 r. w sprawie 

ustanowienia programu wieloletniego "Senior+" na lata 2021 – 2025, zasady funkcjonowania 

placówek oparte są o przepisy ustawy o pomocy społecznej. Proponowana miesięczna 

odpłatność jaka ma być wnoszona przez uczestników, uzależniona jest od dochodu osoby 

samotnie gospodarującej lub osób w rodzinie. Kryterium dochodowe, zgodnie 

z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 14 lipca 2021 r. w sprawie zweryfikowanych 

kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej od 1 stycznia 

2022 r. wynosi dla osoby samotnie gospodarującej – 776 zł., a dla osoby w rodzinie 600 zł.. 

Ustalając odpłatność uczestnika za pobyt w klubie należy uwzględnić jego dochód. 

Zaproponowane w projekcie uchwały zasady odpłatności opracowano z uwzględnieniem 

priorytetów społecznych osób starszych. Zgodnie z art. 51 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej 

ośrodek wsparcia jest jednostką organizacyjną pomocy społecznej dziennego pobytu, a w myśl 

art.51 ust.1 i 4 tej ustawy, Klub „Senior+” jest ośrodkiem wsparcia. Klub rozpoczął swoje 

funkcjonowanie od stycznia 2022 r. Rada Gminy w drodze uchwały ustala, w zakresie zadań 

własnych szczegółowe zasady ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodku wsparcia w tym 

przypadku w Klubie „Senior+” (art. 97 ust. 5 ustawy o pomocy społecznej). 
 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. Marek Koniarczyk stwierdził, że ma drobną uwagę dot. rozdziałów, ponieważ 

w projekcie uchwały widzi, że przesunęła się kolejność ponieważ mamy § 5 a zaraz za nim § 7. 

Poprosił o dokonanie korekty. Dopytał, ponieważ z posiadanej wiedzy wie, że do dnia 

dzisiejszego jeszcze nie było pełnej obsady w Klubie Seniora, czy coś się zmieniło w tym 

temacie, czy jest jeszcze potrzeba ,,dokooptowania” zaproszenia do uczestnictwa naszych 

seniorów w tym klubie.  

 

Dyr. Krzysztof Kisiel poinformował, ze na dzień sesji jest 26-27 osób, ponieważ z dnia 

dzisiejszego nie posiada danych, do pełnej 30 brakuje 3 osób, ale zachęca więcej osób do 

uczestnictwa, ponieważ jak pokazało doświadczenie pierwszych dwóch tygodni działania 

i funkcjonowania klubu nie wszyscy przychodzą na zajęcia, ale także nie ma takiego przymusu, 

bardzo byśmy chcieli aby wszyscy przychodzi, ale z różnych powodów nie przychodzą, jeżeli 

będzie więcej osób to te osoby, które będą poza główną 30 będą mogły uczestniczyć i będziemy 

dzwonić powiadamiać, żeby uczestniczyli.  

 

Przewod. Marek Koniarczyk stwierdził, że zrodziły się pewne wątpliwości oraz dodatkowe 

komentarze chyba nie do końca prawdziwe jeżeli chodzi o odpłatność itd. czy możemy 

w jakikolwiek sposób możemy jeszcze coś zrobić aby powiadomić naszych seniorów, gdzie 

można udostępnić i w jakie narzędzia możemy poruszyć aby wystąpił większy zakres jeżeli 

chodzi o uczestnictwo naszych mieszkańców.  
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Dyr. Krzysztof Kisiel oznajmił, że informacja o rekrutacji ukazała się w połowie grudnia, 

później tak informacja była przedłużona, była ona udostępniona w budynku MOPSu, na stornie 

internatowej MOPSu, Urzędu Miejskiego w Szydłowcu, Facebook, Parafię św. Zygmunta, 

także uczestnicy między sobą przekazywali informacje, ponieważ na początku było 20 

uczestników a obecnie 27 także sami uczestnicy przyuczyli się do aby ta liczba została 

zwiększona. Należy mówić w tym przypadku o samych pozytywach i widzi w tym same 

wartości dodatnie działalności tego kluby, należy się cieszyć że mamy taki klub, kto może to 

zapraszamy do złożenia wniosku, są jedynie trzy warunki: wiek 60+, mieszkaniec Gminy 

Szydłowiec i nie aktywny zawodowo. Zaświadczenie lekarskie które jest potrzebne, ponieważ 

pojawiły się informacje, że nie wiadomo co należy wypełniać, dosłownie lekarz pierwszego 

kontaktu przybija pieczątkę, ale to zaświadczenie jest wymagane. Żadnych skomplikowanych 

procedur nie ma, zajęcia jakie są zaplanowane to: trening kulinarny, trening aerobiku, zajęcia 

plastyczne, warsztaty komputerowe, luźne rozmowy, gry stolikowe, muzyko terapia bierna 

i czynna, uczestnicy sami będą kreować działalność tego klubu, tak też to wygląda i chciałby 

aby tak wyglądało, same pozytywy.  

 

Przewod M. Koniarczyk zwrócił się z prośbą aby jeszcze bardziej rozpowszechnić tą 

koncepcję skorzystania przez naszych seniorów, aczkolwiek wiemy, że jest kilka bardzo dobrze 

i prężnie działających stowarzyszeń dla seniorów, ale to nie stoi na przeszkodzie aby jeszcze 

dodatkowo skorzystać z oferty MOPSu.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 3 pkt 2.  

Dyrektor MOPS Krzysztof Kisiel przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na lata 2022 – 2026 wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 6 ust. 2 pkt. 1 ustawy 

z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie do zadań własnych gminy 

należy w szczególności tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

w tym opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie. Program, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały, 

określa sposób realizacji zadań własnych gminy, o których mowa w ustawie o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie. W Programie na lata 2022-2026 przede wszystkim zadania związane 

z prowadzeniem profilaktyki i edukacji społecznej mieszkańców Gminy Szydłowiec, w tym 

osób i rodzin zagrożonych przemocą w rodzinie, ochronę i pomoc osobom dotkniętym 

przemocą w rodzinie. Dokument wyznacza cele i działania, których wdrożenie powinno 

w znaczny sposób przyczynić się do zniwelowania problemu przemocy w rodzinie w gminie 

oraz zminimalizować jego skutki. Mając na uwadze powyższe przyjęcie programu jest zasadne. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący obrad Marek Artur Koniarczyk zapytał ponieważ na stronie 33 Gminnego 

Programu występuje zapis ,,realizacja programów korekcyjnych skierowana do osób 

stosujących przemoc w rodzinie”. Poprosił o wyjaśnienie tego zapisu. 

Dyrektor MOPSu Krzysztof Kisiel poinformował, że jeżeli chodzi o programy korekcyjne 

mamy wszystkie programy, które zaproponował Zespół Interdyscyplinarny, to programy które 
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pomogą zarówno ofiarom jak i sprawcom. Tymi sprawcami zajmuje się Zespół 

Interdyscyplinarny a także Zespół Interwencji Kryzysowej, który również pomaga ofiarom 

przemocy domowej to są dwie instytucje które na terenie naszej gminy przy współpracy mops-

u i gminy między innymi Poradni Psychologicznej i Komendy Powiatowej Policji 

w Szydłowcu wspierają i realizują te działania.   

Przewodniczący obrad Marek Artur Koniarczyk zapytał w sprawie analizy 

SWOT w Gminnym Programie ponieważ na stronie 25 występuje  pewien zapis dotyczący 

szans jeżeli chodzi o analizę SWOT w tym zewnętrznych czynnikach pozytywnych. Występuję 

tam taki zapis dotyczący utworzenia mieszkania chronionego na terenie gminy Szydłowiec dla 

osób doznających przemocy w rodzinie w celu odizolowania sprawcy od pozostałych członków 

rodziny. Rozumie że to jest szansa w tym momencie i jest taka możliwość.  W jaki sposób 

chcemy utworzyć takie mieszkanie chronione i na czym ono by polegało. 

 Dyrektor Krzysztof Kisiel stwierdził, że chciałby w tym okresie działania tego programu tj. 

w latach 2022 -2026, aby takie mieszkanie powstało w dużej mierze zależy to od infrastruktury 

jaką posiada gmina ale jeżeli by taka możliwość pojawiła się to jak najbardziej widziałby to 

wykorzystanie i takie mieszkania na terenie naszej gminy powstałoby nie tylko dla osób ofiar 

przemocy ale także osób opuszczających ośrodki wsparcia lub osób niepełnosprawnych jeżeli 

byś się tylko pojawiły na to jakieś środki i możliwości zewnętrzne i należałoby z nich 

skorzystać. Traktuje to jako szansę dla naszej gminy aby takie mieszkanie powstało. Nadmienił, 

że w programie, który był uchwalany dwa lata temu było utworzenie Klubu Seniora i tez nie 

wiadomo było czy postanie ponieważ był problem z bazą lokalową. 

 

Przewodniczący obrad zapytał Burmistrza Szydłowca ponieważ znamy wszyscy bazę 

lokalowa mieszkań socjalnych i czy jest możliwość realizacji takiego punktu w tym  okresie 

jaki wskazujemy w tym programie. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew poinformował, że realizacja takiego punktu jest 

obwarowana tak jak zostało już wspomniane bazą mieszkaniową zawsze możemy zrezygnować 

z jakiegoś mieszkania socjalnego i przeznaczyć go na takie mieszkanie. Będzie to brane pod 

uwagę ale w  pewnym sensie ograniczamy możliwości lokalowe w udostępnieniu mieszkań 

socjalnych. Na dzień dzisiejszy mamy taką sytuację, że większość tych mieszkań socjalnych 

jest zajęta więc póki co wiązałoby się to z wyłączeniem wynajmowania mieszkania socjalnego.  

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk stwierdziła, że chciałaby nadmienić że przy 

powiecie zostało utworzone właśnie takie mieszkanie tj. w gminie Orońsko. Jeżeli chodzi 

o takie mieszkanie to korzystano ze wsparcia Banku Gospodarstwa Krajowego. Zapytała 

ponieważ jest taki zapis w tym harmonogram zapewniający miejsce w ośrodku Interwencji 

Kryzysowej. Ośrodek Interwencji Kryzysowej znajduje się również w powiecie, który mieści 

się w Domu Pomocy Społecznej w Łaziskach. Czy można by było korzystać z tego ośrodka?  

Dyr. MOPSu Krzysztof Kisiel stwierdził, że jeżeli byłoby wskazanie, że taką osobę 

kwalifikuje się do tego ośrodka to jak najbardziej będzie MOPS kierował pytanie czy jest 

możliwość umieszczenia tam takiej osoby. 

Przewodniczący obrad Marek Artur Koniarczyk zapytał ponieważ w analizie SWOT 

zostały wskazane słabe strony i  trochę brakuje mu jednej rzeczy bo na stronie 15 mamy zapis, 

że według Komendy Powiatowej Policji w Szydłowcu w naszej gminie obserwuje się wpływ 

dużej liczby osób bezrobotnych na występowanie zjawiska przemocy w rodzinie oraz 

nadużywania alkoholu, czyli jest wskazanie że to ma istotny wpływ a w programie nie mamy 
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żadnej takiej wzmianki właśnie odnośnie tego bezrobocia.  Zapytał czy nie należałoby tego 

dopisać?  

Dyrektor MOPS stwierdził, że jak najbardziej można by taki punkt dopisać i wyciągnąć 

wnioski. Dane takie są pozyskane z Komendy Powiatowej Policji w Szydłowcu i MOPS i nie 

mieliśmy na to żadnego wpływu taka informacja mogłaby się tam znaleźć.  

Radni nie zgłaszali sprzeciwu aby taki zapis tam zamieścić.  

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 3 pkt 3.  

Kierownik Referatu Zagospodarowania Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska 

Janusz Pytlak przedstawił projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, terminach i miejscu 

składania deklaracji oraz dokumentach potwierdzających dane zawarte w deklaracji wraz 

z uzasadnieniem. W gminie Szydłowiec wdrożone zostały systemy sprawdzające rzetelność 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanych przez 

mieszkańców. W związku z tym ulegnie zmianie zakres danych osobowych przetwarzanych 

przez administratora jakim jest Gmina Szydłowiec. Zmiana ta spowodowała zmianę klauzuli 

informacyjnej dot. przetwarzania danych osobowych co spowodowało z kolei konieczność zmian 

w treści deklaracji. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 3 pkt 4.  

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie poboru opłaty targowej w drodze inkasa, określenia inkasentów, terminu 

płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso wraz z uzasadnieniem. Rada Miejska 

w projekcie uchwały  w sprawie  poboru opłaty targowej, określenia inkasentów, terminu 

płatności dla inkasentów i wynagrodzenia za inkaso, oprócz wprowadzenia poboru opłaty 

targowej w drodze inkasa, wskazuje osobę inkasenta, tak aby nie było wątpliwości, na kogo 

obowiązek pobierania należności w drodze inkasa został nałożony. Wskazanie osoby inkasenta 

ma  charakter personalny, co oznacza, że Rada Miejska w uchwale  podaje imię i nazwisko 

inkasenta pobierającego opłatę targową. Ponadto projekt uchwały przewiduje wzrost 

wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej z 4,5% do 5,5% dla każdego inkasenta liczone od 

sumy zebranej i terminowo przekazanej do Urzędu Miejskiego w Szydłowcu oraz określa 

termin rozliczenia z inkasa. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 3 pkt 5.  

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu produktami rolnymi lub 

spożywczymi w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia 

regulaminu określającego zasady prowadzenia tego handlu wraz z uzasadnieniem. Ustawa z dn. 

29.10.2021r. o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników (Dz.U. z 2021r. poz.2290)., nałożyła na gminy obowiązek wyznaczenia miejsc 

do handlu. Ustawodawca dodatkowo wskazał, że wyznaczając miejsce, o którym mowa w ust.1, 

Rada Gminy bierze pod uwagę w szczególności dogodną komunikację, bliska lokalizację 

z centrum danej gminy lub miasta lub bliska lokalizację miejsc atrakcyjnych turystycznie (art. 

3). Natomiast przedmiotem handlu na wyznaczonych miejscach, o których mowa w art. 3 ust.1 

mogą być tylko produkty rolne lub spożywcze oraz wyroby rękodzieła wytworzone 

w gospodarstwie rolnym (art.4). 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 3 pkt 6.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Anna Majstrak przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie uznania wniosku Mieszkańca Szydłowca za niezasługujący na 

uwzględnienie. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodnicząca RM Doroty Jakubczyk stwierdziła, że z uwagi na fakt, że w 2019 roku 

przewodniczyła Komisji doraźnej do spraw przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego 

w przedmiocie prowadzenia działalności gospodarczej przez radnych Rady Miejskiej 

w Szydłowcu, która została także powołana do zbadania omawianej sprawy. Podjęta została w 

tym temacie stosowna uchwała w sprawie odmowy wygaszenia mandatu radnej Jadwigi 

Kopyckiej. Uważa, że sprawa która w 2019 roku została dogłębnie wyjaśniona, również 

pracował nad tym zespół prawników, łączenie z komisją doraźną, wypracowana została 
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i podjęta uchwała. Nie rozumie w tym wszystkim pewnych spraw jest to odgrzewanie starych 

spraw, w związku z tym z pełną odpowiedzialnością stwierdza, że takie działania już zostały 

podjęte w sprawie odmowy wygaszenia mandatu radnej i w związku z tym złożyła wniosek 

formalny o zakończenie dyskusji w tym temacie.  

 

Przewodniczy obrad podziękował radczyni prawnej Agacie Pater za przygotowanie opinii 

prawnej, która to w sposób wyczerpujący dała Radzie podstawy do przygotowania tego 

projektu uchwały, gdzie w obowiązku Rady Miejskiej było przygotowanie takiej uchwały która 

w ten sposób została nazwana i należało ją w dniu dzisiejszym procedować.  

 

Radca prawny Agata Pater poinformowała, że Rada Miejska powinna rozstrzygnąć tą 

kwestię ponieważ został złożony wniosek i Rada jest zobligowana do tego, aby odnieść się do 

tego wniosku, aby albo go uwzględnić albo odrzucić.  

 

Przewodniczący obrad stwierdził, że padł wniosek formalny i pomimo tego że chciałby zabrać 

głos wiceprzewodniczący M. Plewa w jego gestii pozostaje to, aby przegłosować zgłoszony 

wniosek formalny. Dopytały wiceprzewodniczącą D. Jakubczyk czy zgłoszony wniosek 

dotyczy zakończenia samej dyskusji czy również nie przyjęcia omawianego projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodnicząca RM Doroty Jakubczyk poinformowała, że zgłosiła wniosek formalny 

o zamkniecie dyskusji, ponieważ uchwałę Rada powinna podjąć, aby w końcu to ,,przeciąć” 

raz na zawsze.  

 

Wniosek Wiceprzewodniczącej RM Doroty Jakubczyk  

Wnioskuje o zakończenie dyskusji ws. omawianego projektu uchwały.  

 

Przewod. obrad poddał wniosek pod głosowanie w systemie elektronicznym– załącznik nr 

8 do protokołu.  

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 3. 

Na tym porządek XXXVIII sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XXXVIII sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXXVIII sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1330 do godz. 1445 

 

Rada podjęła uchwały: XXXVIII/275/22, XXXVIII/276/22, XXXVIII/277/22, 

XXXVIII/278/22, XXXVIII/279/22, XXXVIII/280/22. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  
Protokołował: 
Łukasz Stasiak 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 


